

RUSSIAN FEDERATION

Main competent authority	<p>Ministry of Transport of the Russian Federation</p> <p>Mr. Andrey A. Enin Deputy Director Department of the State Policy for Road and Urban Passenger Transport Staraya Basmannaya, 11 Moscow</p> <p>Tel/Fax: +7 (499) 495 05 15 E-mail: eninaa@mintrans.ru</p>
Other competent authorities	<p>The Russian Federation notified the competent authorities in accordance with 1.8.5 (Updated October 2021): See next page.</p>
Notification according to 1.9.4	
Notification according to 1.9.5 (Tunnel restrictions)	
Other notifications	

English version :

**On the implementation of the Agreement on the International
Carriage of Dangerous Goods by Road (ADR) of September 30, 1957**

In order to implement the Agreement on the International Carriage of Dangerous Goods by Road (ADR) of September 30, 1957, the Government of the Russian Federation decides:

1. Establish that:

a) the Ministry of transport of the Russian Federation coordinates the activities of the Ministry of internal Affairs of the Russian Federation, the Ministry of industry and trade of the Russian Federation, the Ministry of the Russian Federation for civil defence, emergencies and elimination of consequences of natural disasters, the Federal service for supervision in the sphere of transport, the Federal Agency for technical regulation

and Metrology State Corporation for atomic energy "Rosatom", the Federal service for environmental, technological

and Nuclear Supervision, the Federal Service for Supervision of Consumer Rights Protection and Human Welfare and the Federal Service

for Veterinary and Phytosanitary Supervision for the Fulfillment of obligations related to the participation of the Russian Federation in the Agreement on the International Carriage of Dangerous Goods by Road (ADR)

dated September 30, 1957 (hereinafter-the Agreement);

b) the functions of the competent authority provided for by the Agreement shall be performed by:

The Ministry of Transport of the Russian Federation independently and (or) with the involvement of organizations subordinate to it in the implementation of section 1.3.3 (regarding the establishment of retention periods by the employer of information on the accounting of training courses), Chapter 1.5, sections 1.8.2, 1.8.3 (with the exception of subsections 1.8.3.5 and 1.8.3.7), 1.8.4 and 1.9.4, subsection 1.10.2.4 (regarding the establishment of retention periods by the employer of information on the accounting of training courses), paragraph 5.4.1.1.1 of Annex A to the Agreement, paragraph 8.2.2.4.2 and subsection 8.2.2.7 of Annex B to the Agreement;

The Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation when implementing subsections (within its competence) 1.8.1.1, 1.8.1.4, 4.2.1.8, 4.2.2.5, 4.2.3.4, paragraph 4.3.2.1.7 (within its competence) of Annex A to the Agreement, special provision S1

regarding the position " (6)" of Chapter 8.5 (within its competence), subsection 9.1.2.1 and section 9.1.3 of Annex B to the Agreement;

The Ministry of Industry and Trade of the Russian Federation independently and (or) with the involvement of organizations subordinate to it in the implementation (in terms of the requirements imposed classes 1 - 6, 8 and 9 dangerous goods) paragraphs 2.2.2.1.5 and 2.2.9.1.7, special provisions 237, 250, 356, 376, 379 666 Chapter 3.3 subsections 4.1.1.15 and 4.1.2.2, sections 4.1.4 and 4.1.5, subsection 4.1.7.2, special provisions MP21 section 4.1.10, chapters 6.1 - 6.3, 6.5 - 6.9 (with the exception of subsections 6.7.2.18, 6.7.2.19, 6.7.3.14, 6.7.3.15, 6.7.4.13, 6.7.4.14, 6.7.5.11, 6.7.5.12, 6.8.2.3, 6.8.2.4, 6.9.4.4 and section 6.9.5), 6.11 and 6.12, as well as subsection 7.3.3.1 of Annex A to the Agreement;

The Ministry of the Russian Federation for Civil Defense, Emergency Situations and Elimination of Consequences of Natural Disasters in the implementation of paragraph" d " of subsection 1.1.3.1 of Annex A to the Agreement, subsection 8.1.4.4 and special provision S1 regarding the position " (6)" of Chapter 8.5 (within its competence) of Annex B to the Agreement;

The Federal service for supervision in the sphere of transport in the implementation section 1.3.3 (in terms of verification of records and store information about the training courses completed by workers), paragraph 1.4.2.2.4, section 1.8.1, subsections (within its competence) and 1.8.2.2 1.8.2.3, subsections 1.8.3.5, 1.8.3.7, 1.8.5.1, 1.8.5.3, 1.9.5.1, 1.10.1.6, 1.10.2.4 (in terms of checking records and storing information about training courses that employees passed) and 2.1.2.8, paragraph 2.2.1.1.3, subparagraph 2.2.1.1.7.2, paragraphs 2.2.1.1.8, 2.2.1.1.9, 2.2.41.1.13 and 2.2.52.1.8, paragraph "b" of subsection 3.1.2.6, special provisions 16, 178, 181, 239, 266, 271, 272, 278, 288, 309, 311, 364 and 645 of Chapter 3.3, paragraph 4.1.3.8.1 of the subsections (within its competence) 4.2.1.7 and 4.2.1.8, paragraph 4.2.1.9.1, subparagraph 4.2.1.9.4.1, paragraphs 4.2.1.13.1 and 4.2.1.13.3, subsections (within its competence) 4.2.2.5 and 4.2.3.4, paragraphs 4.2.3.6.4 and 4.2.3.7.1, special provisions TP9 and TP10 of subsection 4.2.5.3, paragraphs 4.3.2.1.7 and 4.3.2.3.7, special provisions of section 4.3.5, subsections 7.5.1.4 and 7.5.2.2, paragraph 7.5.5.2.3, special provision CV1 of section 7.5.11 of Annex A to the Agreement, subsections 8.2.1.1, 8.2.1.2, 8.2.1.3 and 8.2.1.6, paragraphs 8.2.2.6.1, 8.2.2.6.4, 8.2.2.6.5 and 8.2.2.6.7, subsection 8.2.2.8, special provision S1 in terms of positions "(2)", "(4)" and "(5)", special provisions S8 and S9 of Chapter 8.5 of Annex B to the Agreement;

Federal Agency for Technical Regulation and metrology in the implementation of sections 1.8.6, 1.8.7 and 1.8.8, paragraph 4.3.3.2.5, subsections 6.7.2.18, 6.7.2.19, 6.7.3.14, 6.7.3.15, 6.7.4.13, 6.7.4.14, 6.7.5.11, 6.7.5.12, 6.8.2.3, 6.8.2.4 and 6.9.4.4, as

well as section 6.9.5 of Annex A to the Agreement and subsection 9.1.2.2 of Annex B to the Agreement;

State Atomic Energy Corporation "Rosatom" in the implementation (in terms of the requirements relating to Class 7 hazardous goods) paragraph " d " of subsection 1.1.3.1, paragraph 1.4.2.2.4, section 1.6.6, Chapter 1.7, subsection 1.8.1.3, section 1.8.5, sub-paragraphs 2.2.7.2.2.2, 2.2.7.2.3.3.2, 2.2.7.2.3.3.8 and 2.2.7.2.4.6.1, subsections 4.2.1.8 and 4.2.1.16, sub-paragraph 4.2.1.9.4.1, special provision TR4 of subsection 4.2.5.3, section 5.1.5, chapters 6.4, 6.7, 6.8 and 6.9, special provision CV33 of section 7.5.11 of Annex A to the Agreement and special provision S21 of chapter 8.5 of Annex B to the Agreement;

Federal Service for Environmental, Technological and nuclear supervision in the implementation of subsections 4.1.3.6 and 4.1.6.14 of Annex A to the Agreement;

The Federal Service for Supervision of Consumer Rights Protection and Human Welfare and the Federal Service for Veterinary and Phytosanitary Supervision in the implementation of subparagraph 2.2.62.1.12.1, subsection 2.2.62.2, special provision 637 of Chapter 3.3, subsections 4.1.8.7 and 7.3.2.6 of Annex A to the Agreement within their competence.

2. To invalidate paragraph 3 of the Decree of the Government of the Russian Federation No. 76 of February 3, 1994 "On the Accession of the Russian Federation to the European Agreement on International Trade road transportation of dangerous goods" (Collection of Acts of the President of the Russian Federation and the Government of the Russian Federation, 1994, No. 7, Article 508).

Chairman of the Government

Of the Russian Federation

M. Mishustin

Russian version :

**О реализации Соглашения о международной
дорожной перевозке опасных грузов (ДОПОГ) от 30 сентября 1957 г.**

В целях реализации Соглашения о международной дорожной перевозке опасных грузов (ДОПОГ) от 30 сентября 1957 г., Правительство Российской Федерации **п о с т а н о в л я е т :**

1. Установить, что:

а) Министерство транспорта Российской Федерации осуществляет координацию деятельности Министерства внутренних дел Российской Федерации, Министерства промышленности и торговли Российской Федерации, Министерства Российской Федерации по делам гражданской обороны, чрезвычайным ситуациям и ликвидации последствий стихийных бедствий, Федеральной службы по надзору в сфере транспорта, Федерального агентства по техническому регулированию и метрологии, Государственной корпорации по атомной энергии "Росатом", Федеральной службы по экологическому, технологическому и атомному надзору, Федеральной службы по надзору в сфере защиты прав потребителей и благополучия человека и Федеральной службы по ветеринарному и фитосанитарному надзору по выполнению обязательств, связанных с участием Российской Федерации в Соглашении о международной дорожной перевозке опасных грузов (ДОПОГ) от 30 сентября 1957 г. (далее - Соглашение);

б) функции компетентного органа, предусмотренные Соглашением, осуществляют:

Министерство транспорта Российской Федерации самостоятельно и (или) с привлечением подведомственных ему организаций при реализации раздела 1.3.3 (в части установления сроков хранения работодателем сведений об учете учебных курсов), главы 1.5, разделов 1.8.2, 1.8.3 (за исключением подразделов 1.8.3.5 и 1.8.3.7), 1.8.4 и 1.9.4, подраздела 1.10.2.4 (в части установления сроков хранения работодателем сведений об учете учебных курсов), пункта 5.4.1.1.1 приложения А к Соглашению, пункта 8.2.2.4.2 и подраздела 8.2.2.7 приложения В к Соглашению;

Министерство внутренних дел Российской Федерации при реализации подразделов (в пределах своей компетенции) 1.8.1.1, 1.8.1.4, 4.2.1.8, 4.2.2.5, 4.2.3.4, пункта 4.3.2.1.7 (в пределах своей компетенции) приложения А к Соглашению, специального положения S1 в части позиции "(6)" главы 8.5 (в пределах своей компетенции), подраздела 9.1.2.1 и раздела 9.1.3 приложения В к Соглашению;

Министерство промышленности и торговли Российской Федерации самостоятельно и (или) с привлечением подведомственных ему организаций при реализации (в части требований, предъявляемых к классам 1 - 6, 8 и 9 опасных грузов) пунктов 2.2.2.1.5 и 2.2.9.1.7, специальных положений 237, 250, 356, 376, 379 и 666 главы 3.3, подразделов 4.1.1.15 и 4.1.2.2, разделов 4.1.4 и 4.1.5, подраздела 4.1.7.2, специального положения МР 21 раздела 4.1.10, глав 6.1 - 6.3, 6.5 - 6.9 (за исключением подразделов 6.7.2.18, 6.7.2.19, 6.7.3.14, 6.7.3.15, 6.7.4.13, 6.7.4.14, 6.7.5.11, 6.7.5.12, 6.8.2.3, 6.8.2.4, 6.9.4.4 и раздела 6.9.5), 6.11 и 6.12, а также подраздела 7.3.3.1 приложения А к Соглашению;

Министерство Российской Федерации по делам гражданской обороны, чрезвычайным ситуациям и ликвидации последствий стихийных бедствий при реализации пункта "d" подраздела 1.1.3.1 приложения А к Соглашению, подраздела 8.1.4.4 и специального положения S1 в части позиции "(6)" главы 8.5 (в пределах своей компетенции) приложения В к Соглашению;

Федеральная служба по надзору в сфере транспорта при реализации раздела 1.3.3 (в части проверки учета и хранения сведений об учебных курсах, пройденных работниками), пункта 1.4.2.2.4, раздела 1.8.1, подразделов (в пределах своей компетенции) 1.8.2.2 и 1.8.2.3, подразделов 1.8.3.5, 1.8.3.7, 1.8.5.1, 1.8.5.3, 1.9.5.1, 1.10.1.6, 1.10.2.4 (в части проверки учета и хранения сведений об учебных курсах, пройденных работниками) и 2.1.2.8, пункта 2.2.1.1.3, подпункта 2.2.1.1.7.2,

пунктов 2.2.1.1.8, 2.2.1.1.9, 2.2.41.1.13 и 2.2.52.1.8, пункта "b" подраздела 3.1.2.6, специальных положений 16, 178, 181, 239, 266, 271, 272, 278, 288, 309, 311, 364 и 645 главы 3.3, пункта 4.1.3.8.1 подразделов (в пределах своей компетенции) 4.2.1.7 и 4.2.1.8, пункта 4.2.1.9.1, подпункта 4.2.1.9.4.1, пунктов 4.2.1.13.1 и 4.2.1.13.3, подразделов (в пределах своей компетенции) 4.2.2.5 и 4.2.3.4, пунктов 4.2.3.6.4 и 4.2.3.7.1, специальных положений TP9 и TP10 подраздела 4.2.5.3, пунктов 4.3.2.1.7 и 4.3.2.3.7, специальных положений раздела 4.3.5, подразделов 7.5.1.4 и 7.5.2.2, пункта 7.5.5.2.3, специального положения CV1 раздела 7.5.11 приложения А к Соглашению, подразделов 8.2.1.1, 8.2.1.2, 8.2.1.3 и 8.2.1.6, пунктов 8.2.2.6.1, 8.2.2.6.4, 8.2.2.6.5 и 8.2.2.6.7, подраздела 8.2.2.8, специального положения S1 в части позиций "(2)", "(4)" и "(5)", специальных положений S8 и S9 главы 8.5 приложения В к Соглашению;

Федеральное агентство по техническому регулированию и метрологии при реализации разделов 1.8.6, 1.8.7 и 1.8.8, пункта 4.3.3.2.5, подразделов 6.7.2.18, 6.7.2.19, 6.7.3.14, 6.7.3.15, 6.7.4.13, 6.7.4.14, 6.7.5.11, 6.7.5.12, 6.8.2.3, 6.8.2.4 и 6.9.4.4, а также раздела 6.9.5 приложения А к Соглашению и подраздела 9.1.2.2 приложения В к Соглашению;

Государственная корпорация по атомной энергии "Росатом" при реализации (в части требований, касающихся класса 7 опасных грузов) пункта "d" подраздела 1.1.3.1, пункта 1.4.2.2.4, раздела 1.6.6, главы 1.7, подраздела 1.8.1.3, раздела 1.8.5, подпунктов 2.2.7.2.2.2, 2.2.7.2.3.3.2, 2.2.7.2.3.3.8 и 2.2.7.2.4.6.1, подразделов 4.2.1.8 и 4.2.1.16, подпункта 4.2.1.9.4.1, специального положения TP4 подраздела 4.2.5.3, раздела 5.1.5, глав 6.4, 6.7, 6.8 и 6.9, специального положения CV33 раздела 7.5.11 приложения А к Соглашению и специального положения S21 главы 8.5 приложения В к Соглашению;

Федеральная служба по экологическому, технологическому и атомному надзору при реализации подразделов 4.1.3.6 и 4.1.6.14 приложения А к Соглашению;

Федеральная служба по надзору в сфере защиты прав потребителей и благополучия человека и Федеральная служба по ветеринарному и фитосанитарному надзору при реализации подпункта 2.2.62.1.12.1, подраздела 2.2.62.2, специального положения 637 главы 3.3, подразделов 4.1.8.7 и 7.3.2.6 приложения А к Соглашению в пределах своей компетенции.

2. Признать утратившим силу пункт 3 постановления Правительства Российской Федерации от 3 февраля 1994 г. № 76 "О присоединении Российской Федерации к Европейскому соглашению о международной

дорожной перевозке опасных грузов" (Собрание актов Президента Российской Федерации и Правительства Российской Федерации, 1994, № 7, ст. 508).

Председатель Правительства
Российской Федерации

М.Мишустин